
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-11/2010 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 12.10.2010 ve 13 hod 
 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Zaměstnanecká komora: Baláš,Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Jelen, Kaplan, Kohlíková, 
Panská, Pokorná, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora : Holický, Hradečná, Severýn, Vokoun 
Omluveni: Janák (z), Velenský (z),Moravec (s), Outlý (s), Vokoun (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Kovář, Gryc 
 

Průběh jednání: 
1. Jednání zahájila předsedkyně AS Kohlíková. Bylo provedeno hlasování o schválení 

programu schůze. Hlasování (16 - 0 -0 ). Program zasedání byl schválen. 

2. Schvalování zápisů z jednání řádného zasedání ze dne 14.9.2010. Protože zápisy 

nejsou stenografickým záznamem, diskutovalo se o možné autorizaci zápisů, otázkách 

zestručnění  jejich vedení či možnosti zvukového záznamu ze zasedání. 

Z předloženého návrhu zápisu byl přijat návrh na vypuštění sporné věty hlasováním 

(14-0-2) – návrh byl přijat. 

Schvalování zápisu z řádného zasedání z 14.9.2010, hlasování (15 - 0 – 1). Zápis z 

jednání byl schválen. 

3. Vystoupení pana děkana: 

Pan děkan upozornil, že minulý týden proběhlo setkání akademické obce. Zhodnotil, že 

informovanost o setkání akademické obce byla mezi studenty nedostatečná. Zajištění 

jejího zlepšení je cílem pro příští akce. Do funkce zajišťující SIS FTVS UK byl 

jmenován mgr. Marek Ploc. Z hlediska informačních zdrojů stále trvá požadavek na 

studentskou komoru o dodání podnětů a požadavků na zlepšení WEB fakulty.  

FTVS byla snížena dotace na výuku o 1,8 mil. Kč na třetí čtvrtletí 2010.  S ohledem na 

předpokládaný vývoj financování  pedagogické činnosti (otázka kvóty studentů na 

další roky) je zapotřebí zvýšit vědecký výkon fakulty a navýšit tak zdroj financí z této 

oblasti.  

Dále zazněla informace o nabídce firmy NIKE pro studenty a jejich účasti na 



štafetových závodech. Podmínky této nabídky budou přeposlány Holickému (předseda 

studentské komory AS). 

4. Projednání věcného břemene. 

Byl předložen dokument „Změna trasy plynovodu“. Předsedkyně AS Kohlíková 

seznámila přítomné se situací, kdy existuje projednaný a schválený (2008) dokument 

týkající se věcného břemene. V současné chvíli se jedná pouze o změnu části trasy, kdy 

není možné plynovod vést po původní trase v chodníku, ale je potřeba ho přeložit o 

několik metrů stranou na pozemek UK FTVS. Jedná se tedy pouze o úpravu již 

schválené trasy a není nezbytné dokument schvalovat, a proto se s ním AS FTVS 

pouze seznamuje. 

5. Vystoupení Studentské komory AS FTVS 

Zprávu Studentské komory přednesl předseda Holický. Potvrdil informaci ohledně 

studentů pověřených zpracováním připomínek k WEB fakulty, že student Outlý je na 

studijní stáži a další komunikací byl pověřen student Severýn. Dále Holický představil 

projekt fotografické soutěže studentů (zajišťuje Hradečná), jejíž výstupy by mohly 

sloužit k prezentaci fakulty na WEB. Byla přednesena idea pro pořádání plesu FTVS, 

který by byl pojat nově a primárně ze strany studentů jako iniciátora pořadatele. 

Předchozí předseda studentské komory AS FTVS Carboch doporučil stávajícím 

studentům absolvovat seminář v Brně „Základy úspěšného pořádání studentských 

akcí“. V další části zazněly ze studentské komory AS podněty směřující jako 

připomínky na učitele s tím, jak je řešit (kolize termínů předmětů na katedrách, 

požadavek 100% účasti na výuce např. pro vojenský obor). Z následné diskuze 

vyplynulo, že je třeba dodržovat hierarchii řešení studijních problémů (vedení katedry, 

příslušný proděkan).  Teprve poté může k řešení dané situace dát podnět AS. Následná 

diskuze se vrátila k podnětu studentů hodnotit kvalitu výuky i pedagogů s tím, že je to 

velmi složitá a zároveň citlivá záležitost a je třeba, aby se k případným výtkám mohla 

vyjádřit i druhá strana. Zjišťování informací je nezbytné, ale je potřeba se získanými 

podklady citlivě zacházet. Z dalších připomínek za studentskou komoru Hradečná 

navrhla ke zjednodušení orientace studentů sjednotit vzhled nástěnek v oblasti studia 

(konzultace, zápočty, zkoušky apod.). Dále byl vznesen požadavek včasných příchodů 

pedagogů do výuky a oznamování odpadnutých hodin nejlépe elektronickou formou 

v dostatečném předstihu. 

 



6. Předložení varianty možného  rozvoje UK  FTVS v rámci výstavby multifunkčního 

komplexu pro sport a zdraví v Praze 6 (viz příloha)  

Uvedený dokument přednesl Horčic (předseda Komise pro rozvoj AS) a seznámil 

přítomné s potřebou znovu otevřít rozvojový projekt „Džbán“ starý více jak tři roky. 

Na tomto projektu se zpracovaly všechny důležité podklady a to jak z oblasti 

architektonické studie, s z hlediska projektové dokumentace, z hlediska investorského 

zajištění atd. Jedním z kritických míst byla nízká dopravní obslužnost uvedené lokality. 

Vzhledem k situaci dostavby Metra a plánované stanice Nádraží Veleslavín se situace 

opět dostává do popředí a je vhodná situace znovu v projektech směřujících 

k dobudování areálu FTVS nebo zapojení FTVS do volno časových aktivit v blízkosti 

sídla FTVS pokračovat. Vzhledem k existenci Metra pak budou uvolněny pozemky 

vozovny Veleslavín, o které by se fakulta mohla ucházet. Proděkan Kovář potvrdil 

jednání jak se členy akademické obce, tak o jednáních na úrovni Městské části Praha 6 

a na úrovni Univerzity Karlovy. Existuje „Dlouhodobý strategický plán do roku 2020“. 

Existuje i plán do roku 2015-16 i s detailním rozpočtem, kde jsou akce jako 

rekonstrukce bloku C v letech 2016-17 a následně rekonstrukce bloku D. Stavba 

multifunkční haly je naplánována na rok 2012 (připravenost 2015 a realizace 2018). 

Univerzita Karlova deklaruje zájem o pozemky na území vozovny. Z hlediska fakulty 

je důležitý nový generel, který bude vztažen k budoucímu realizovanému studiu na 

fakultě. Jde o zpracování požadavků, která sportoviště budeme nezbytně potřebovat, 

která bude výhodnější si pronajímat apod. Existuje projekt revitalizace zaměřený na 

bývalá kasárna na sídlišti Dědina, kdy by měly vzniknout nové bytové jednotky a 

infrastruktura. To souvisí i s výstavbou Metra a se vzdáleností 1 km od stanice, kde 

bude revitalizace probíhat. Zástupci městské části Praha 6 i zástupci magistrátu hl. m. 

Praha podporují obecně doprovodnou výstavbu, ale celý proces je komplikován 

složitou administrativou. V diskuzi vystoupila Pokorná a upozornila, že při jednání 

s předchozími investory spočíval skepticismus především k nízkému obydlení 

zmiňované lokality. 

7. Organizační řád OŘ) 

Za předsednictvo se řízení toho bodu ujal předseda legislativní komise Kaplan. Vyzval 

předsedy komisí o svá stanoviska.  

      Za komisi pro rozvoj přednesl stanovisko Horčic. 



� Jedná se o verzi návrhu OŘ UK FTVS, která zahrnuje připomínky Komisí a 

předsednictva AS projednávané na poradě s vedením fakulty dne 10.9. 2010. 

Většina připomínek byla zahrnuta do návrhu, některé nebyly akceptovány 

� Jako koncepčně nedotaženou považujeme OŘ týkající se reorganizace vědecko 

výzkumné činnosti fakulty. Domníváme se, že důvody, které vedou vedení 

školy k reorganizaci vědeckých pracovišť ( viz materiál děkana fakulty ze dne 

11.9. 2010) lze řešit ve stávající organizační struktuře do doby vypracování 

koncepce vědy na fakultě ve střednědobém horizontu 

� Přikláníme se k variantě ponechání dosavadní organizační struktury – začlenění 

Laboratoří do pedagogicko vědního úseku 

Za ekonomickou komisi přednesl stanovisko Vomáčko: 

� S odvoláním na minulý zápis SEK ze dne 14.9.2010 konstatujeme: předložený 

materiál OŘ nereflektuje návrhy a připomínky, které komise předložila.  

� Komise doporučuje vedení školy před předložením nového OŘ přepracovat 

statut FTVS UK v Praze 

� Komise doporučuje zapracovat připomínky komisí a členů akademického 

senátu do připravovaného OŘ 

Za studijní komisi vystoupil Hojka: 

� Studijní komise se nesešla 

� V předloženém dokumentu nejsou zapracovány již dříve vznesené připomínky 

� Stále jsou v dokumentu chyby a nedostatky 

Dle zápisu ze dne 8.10.2010 „Vyjádření RVV (Rada pro vědu a výzkum) 

k předloženému OŘ nelze na základě podaného materiálu kvalifikovaně posoudit bod 

1.2.2.2. Výzkumné centrum”. Předseda RVV (Jelen) konstatoval, že vědecká činnost 

potřebuje koncepci, a proto by do této problematiky měl aktivně vstoupil proděkan pro 

vědu a předložit tuto koncepci. S diskuze vyplynulo, že je nezbytné zpracovat a 

předložit kritéria hodnocení badatelské činnosti a kritéria hodnocení pedagogické 

činnosti pracovníků FTVS, neboť s tím souvisí i příprava rozpočtů jednotlivých 

pracovišť. Další část diskuze se týkala vzniku katedry managementu a její začlenění do 

Organizačního řádu a vedením fakulty navrhovaný vznik Výzkumného centra (otázka 

priorit – vytvoření nové katedry managementu nebo Výzkumného centra,  reorganizace 

vědecké činnosti na fakultě, jaký je postoj Vědecké rady FTVS k navrhovaným 

úpravám OŘ vedením fakulty, otázka účasti proděkana pro vědu na jednáních AS). 

Kaplan (předseda legislativní komise AS) se pokusí zapracovat pozměňovací návrh pro 



vznik katedry managementu do stávajícího platného Organizačního řádu. Z diskuze 

vyplynulo, že lze oddělit Statut FTVS UK a OŘ dát  event.jako přílohu Statutu FTVS, 

což dosud není.  

Usnesení: AS FTVS UK  

� doporučuje zajistit účast kompetentních zástupců vedení FTVS na jednáních 

AS a komisí, kde je projednávána pod ně spadající problematika 

� spolupracovat s vedením FTVS na zapracování připomínek do OŘ. Dne 22.10. 

2010 proběhne k tomu pracovní schůzka vedení FTVS a členů AS FTVS. 

� Kaplan zašle nový návrh Statutu FTVS UK, který byl podán  ještě v minulém 

funkčním období AS a následně připomínkován legislativní komisí AS UK, 

všem členům AS FTVS. 

Hlasování: (16-0-0) 

 

 

 Zapsal: Zahálka 

 Za AS UK FTVS – předseda

 doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


